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Protokół Nr 7/2024 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

z dnia 13 grudnia 2024 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Michalak Norbert – Przewodniczący komisji 

2. Wojciechowski Patryk – Zastępca Przewodniczącego komisji 

3. Czarniak Janusz – członek komisji 

4. Frontczak Renata – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Kołodziej Piotr – Przewodniczący Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Wochna Monika – starszy inspektor 

4. Groblewski Jerzy – Koło Łowieckie Nr 52 „Kujawskie” w Inowrocławiu 

5. Panfil Ryszard – Koło Łowieckie  Nr 51 „Bażant” w Gniewkowie  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Spotkanie z przedstawicielami Kół Łowieckich z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia – 

sprawozdanie z działalności. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji na I półrocze 2025 roku. 

4. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Norbert Michalak o godz. 11:30 

otworzył posiedzenie Komisji. Następnie powitał Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, 

Przewodniczącego Rady Gminy Pana Piotra Kołodzieja, zaproszonych gości, członków komisji 

oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Spotkanie z przedstawicielami Kół Łowieckich z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia – 

sprawozdanie z działalności. 

Radny Norbert Michalak – poprosił przedstawicieli Kół Łowieckich o przedstawienie 

informacji o swojej działalności, o swoich problemach itp.  

Pan Jerzy Groblewski – poinformował, że Koło Łowieckie Nr 52 „Kujawskie” w Inowrocławiu 

liczy 51 członków. Największy problem dla Kół Łowieckich jest kwestia odszkodowań dla 
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rolników. Podkreślił, że powinno to być bardziej uregulowane przez prawo. Drugim 

problemem są wilki, do których prawo zabrania strzelać, a stanowią one duży problem 

zarówno dla zwierzyny leśnej, jak i domowej. Należałoby robić selektywny odstrzał, 

ponieważ jest duży ubytek innych zwierząt. Dodał, że po zakończeniu sezonu starają się robić 

spotkania z rolnikami, ponieważ należy ich uświadamiać, że ambony i paśniki są na ich 

korzyść. Ważne jest, żeby nie było konfliktów z rolnikami i ugodowo załatwić sprawę 

odszkodowań.  

Radny Janusz Czarniak – zadał pytanie, jak wygląda sprawa odszkodowań dla rolników za 

zniszczone plony? Dodał, że nakłady rolników są duże i nie dziwi się, że walczą 

o odszkodowania.  

Pan Ryszard Panfil – odpowiedział, że szkody są szacowane i na tej podstawie wypłacane są 

odszkodowania.  

Pan Jerzy Groblewski – poinformował, że myśliwi muszą robić badania lekarskie co 5 lub co 2 

lata w zależności od funkcji, co też uważa za zbędne. Myśliwi przechodzą szkolenia 

wewnętrznie, a ich odpowiedzialność jest bardzo duża. Dodał, że wypadki zdarzają się bardzo 

rzadko w skali kraju.   

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy polowania są z kimś ustalane? 

Pan Jerzy Groblewski – odpowiedział, że plany odstrzału ustalane są z Nadleśnictwem, czy 

lekarzem weterynarii. Dodał, że zimowe polowania są koniecznością, ponieważ wiosną 

prowadzi się obserwacje, żeby ta zwierzyna nie wychodziła na pola i nie niszczyła upraw.  

Pan Ryszard Panfil – dodał, że nic co się dzieje w kołach, nie jest bez przyczyny. Odszczały są 

zlecane i to ze wskazaniem ilości sztuk jakie należy odstrzelić. Tu nie ma samowoli. Zwrócił 

również uwagę, że współpraca z rolnikami jest bardzo ważna i dlatego poprosił o zapraszanie 

Kół Łowieckich na dożynki gminne, żeby wzmocnić tą współpracę. Zaznaczył, że do tej pory 

nie zapraszano Kół Łowieckich na takie imprezy. 

Wójt Gminy – odpowiedział, że skoro jest taka sugestia, to będzie wysłane zaproszenie 

w przyszłości. 

Pan Ryszard Panfil – poinformował, że obecnie jest duży problem z dziką zwierzyną 

w zachodniopomorskim z uwagi na fakt, iż nie ma tam Kół Łowieckich. A to wszystko z uwagi 

na dużą ilość wypłacanych odszkodowań.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, kto może zostać myśliwym? 

Pan Ryszard Panfil – odpowiedział, że zapisać może się każdy, jednak powinna mieć ta osoba 

dobre rekomendacje (nieposzlakowaną opinię). Taka osoba przyjmowana jest na roczny lub 

dwuletni staż i zarząd danego koła przydziela mu opiekuna, który udziela mu różnych 

wskazówek.  

Pan Jerzy Groblewski – dodał, że to nie jest powiedziane, że po ukończeniu tego stażu zostaje 

się przyjętym do Koła Łowieckiego. O tym decyduje zarząd.  
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Pan Ryszard Panfil – zaznaczył, że to nie jest tanie hobby i na początek należy liczyć, że to jest 

koszt ok. 20 000,00 zł, a później wpisowe, badania, amunicja itp.  

Pan Jerzy Groblewski – poinformował, że kiedyś za amunicję płaciło się 1,4 zł, a teraz to koszt 

6 zł. Dodał, że z polowań na dziki sanitarne Koło Łowieckie nie ma zysków tylko myśliwy. 

Jedynie polowania dewizowe, to są tzw. koła ratunkowe, ponieważ przynoszą dochód dla Kół 

Łowieckich. 

Radny Piotr Kołodziej – zadał pytanie, czy Koła Łowieckie również zajmują się dokarmianiem 

zwierząt? 

Pan Jerzy Groblewski – odpowiedział, że pomagają w dokarmianiu, jednak tym głównie 

zajmuje się nadleśnictwo. Dodał, że mają zaprzyjaźnione firmy zbożowe itp., które 

przekazują im wszelkie odpady itp., które później trafiają dla zwierząt.  

Radny Piotr Kołodziej – zadał pytanie, czy stosuje się jeszcze tzw. pasy zaporowe? 

Pan Ryszard Panfil – odpowiedział, że czasem to się stosuje, żeby uniknąć szkód u rolników. 

Do tego są również działki hukowe oraz tzw. patrole myśliwym, którzy obserwują sytuacje.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, ile Kół Łowieckich jest na terenie gminy? 

Pan Jerzy Groblewski - odpowiedział, że na terenie gminy swoje tereny polowań ma 8 Kół 

Łowieckich mających siedzibę w zupełnie innych gminach.  

Pan Ryszard Panfil – dodał, że w okolicy funkcjonuje Koło Łowieckie „Bażant” w Gniewkowie, 

jednak nikt z Gniewkowa nie jest jego członkiem. Dodał, że obecnie to koło liczy 32 członków 

oraz 2 rezydentów i jest w nim dużo osób z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Wójt Gminy – zadał pytanie, czy kobiety również mogą być myśliwymi? 

Pan Jerzy Groblewski – odpowiedział, że on funkcjonuje w dwóch Kołach Łowieckich 

i w jednym jest jedna kobieta, a w drugim dwie. Dodał, że Koła Łowieckie, to nie tylko 

polowania, ale i cała otoczka i dlatego m.in. współpracują ze szkołami i organizują spotkania 

z dziećmi w celach edukacyjnych.  

Pan Ryszard Panfil – opowiedział o takim dużym wydarzeniu, jak tzw. polowanie na lisy, 

którego w tym roku gospodarzem będzie właśnie Koło Łowieckie „Bażant”.  

Radny Piotr Kołodziej – zadał pytanie, czy szkody są weryfikowane, ponieważ sam osobiście 

zna przypadki, że rolnicy próbują oszukać, co do szkód.  

Pan Ryszard Panfil – odpowiedział, że szkody są szacowane po oględzinach w terenie, jednak 

nie mają wpływu na to, co rolnicy uprawiają przy lasach.  

Pan Jerzy Groblewski – na koniec stwierdził, że bycie myśliwym to pasja.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Przewodniczący Komisji Pan Norbert Michalak podziękował zaproszonym gościom za 

przybycie. 

Ad.3. Opracowanie planu pracy Komisji na I półrocze 2025 roku. 
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Członkowie Komisji opracowali następujący plan pracy: 

Styczeń 

1. Stan lasów gminnych na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia – wycinka, czyszczenie oraz 

sprzedaż drewna. 

2. Analiza zadań inwestycyjnych i remontowych w 2024 roku oraz inwestycji 

i przedsięwzięć zaplanowanych na rok 2025. 

Luty 

1. Spotkanie z przedstawicielami Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego 

w Inowrocławiu, działającego w ramach Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Minikowie – działalność ośrodka w odniesieniu do rolników z Gminy 

Dąbrowa Biskupia. 

Marzec 

1. Spotkanie z przedstawicielami Spółek Wodnych działających na terenie Gminy 

Dąbrowa Biskupia – sprawozdanie z działalności. 

2. Realizacja wniosków Mieszkańców do budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 rok. 

Kwiecień 

1. Analiza kosztów związanych z funkcjonowaniem szkół na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

2. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Dąbrowa Biskupia na 

dzień 31 marca 2025 roku, ze wskazaniem wydatków jakie należy ponieść w bieżącym 

roku na właściwe utrzymanie. 

Maj 

1. Komisja wyjazdowa do schroniska dla zwierząt, do którego trafiają bezdomne 

zwierzęta z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Czerwiec 

1. Sprawozdanie z dotychczasowego wykonania budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 

rok 2025. 

2. Opracowanie planu pracy na II półrocze 2025 roku. 

Ad.4. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Komisji, radny Norbert 

Michalak podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 13 grudnia 2024 r. , godz. 13:00 

  Protokołowała    Prowadzący posiedzenie 

  Monika Wochna    Norbert Michalak 


